
HUITTISTEN KAUPUNKI  Muistio   3/2024 

Vammaisneuvosto 

   

 

VAMMAISNEUVOSTON KOKOUS 

     

Aika:   Keskiviikko 11.9.2024 klo 16.05 – 17.40 

 

Paikka: Huittisten kaupungintalo (Kaupunginhallituksen huone) 

 

Osallistujat  Maritta Tuominen pj. 

  Anneli Haapanen 

  Juha Turto 

Eira Aalto-Vasamaa  

Anneli Tammelin  

Aino Lehtonen   

Petri Siitonen 

Kirsti Hara 

   

Asiantuntijajäsenet 

 

Maaret Nieminen 

 

  Muut osallistujat 

 

Jussi Pentti, sihteeri 

 

1. Läsnäolijoiden toteaminen 

-Todettiin läsnäolijat. 

 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

-Kokous todettiin lailliseksi ja toimintaohjeen mukaan koolle kutsutuksi. 

 

3. Työjärjestyksen hyväksyminen 

-Työjärjestys hyväksyttiin. 

 

4. SEESTE- messujen suunnittelu 

-Pohdittiin kysymyksiä paneelikeskusteluihin. Miten paikantaa 

kadonnut muistisairas ryhmämatkoilla? Onko käytössä erilainen 

vaatetus tai tunniste? Sanna Kalmarin videot youtubessa ovat hyviä 

esteettömästä matkailusta. 

 

-Toimintamallit kehitysvammaisten palvelukodeissa matkailussa? 

Kunta maksoi avustajan matkan aikaisemmin. Onko 

hyvinvointialueella sama periaate?  
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-Miten toimitaan julkisissa kulkuvälineissä mm. juna, bussi, lentokone? 

Eurooppalainen A-kortti toimii avustusperusteena. 48 h ennen tulee 

tilata vartija avustamaan junalla liikuttaessa.  

 

-Lentokentällä lähtöselvityksessä tulee kertoa tarvitseeko apua. Portit 

ovat kapeita pyörätuolilla liikuttaessa, mutta pyörätuolilla pääsee 

erillisestä portista. Miten on pienemmillä lentokentillä Porissa, 

Tampereella ja Turussa? 

 

-Invalidien kodeissa on helpottamassa mm. nostettavat tasot. Paljon 

käteviä apuvälineitä tarjolla, joita voi tilata myös netistä. Esittelyä 

näistä toivottiin. Funteeraamo on tulossa esittelemään teknologisia 

apuvälineitä.  

 

-Paljonko Huittisissa on esteettömiä hissitaloja? Sahkolla on 

remontoitu kerrostalon esteettömäksi. Saisiko asunnon 

remontoimisesta esteettömäksi esityksen?  

 

-Ehdotettiin lehtigallupia asumismuodoista (paikkakunta, energia).  

 

-Mitä ylipäänsä edellytetään kotona asuvalta? Siivous ja ruoanlaitto 

ovat maksullisia palveluita. Tulisiko kunnan tukea eri toimenpiteillä 

sitä, että kotona voisi asua pidempään? Avustajan saa tilattua 

avustajakeskuksesta lyhyeenkin asiointiin 9 €/h kuten kauppareissuille 

ja lääkäriin. 

  

-Jussi lupasi jakaa valmiin messuohjelman neuvostoille. 

 

5. Ajankohtaiset kuulumiset liikuntapalveluista 

 
-Syksyn ohjauskalenteri jaettiin osallistujille. Erityislasten 

Harrastamisen Suomen mallin kerho on lakkautettu. Tätä toivottiin ilta-

aikaan. Ilta-aika on huono, koska lapset jotka kouluaikana kävivät, 

vanhemmat eivät tuo harrastuksiin. Kausitapahtumat mm. liikuntamaa 

neljä kertaa vuodessa ja kaksi kertaa vuodessa liikuntarieha ovat tällä 

hetkellä mahdollistamassa erityislasten liikkumisen. 

-Finger-ryhmät starttaavat Huittisissa. Kyseessä muistisairauksien 

ehkäisyä edistävä elämäntaparyhmä, jossa osana liikunta. 

Toteutetaan yhdessä Satakunnan hyvinvointialueen ja yhdistysten 

mm. Gery ry ja muistiyhdistys kanssa. Luentoja toivottiin avoimeksi. 

Kuka voi ilmoittautua ja miten? 

 

6. Satakunnan vammaisneuvoston kuulumiset 

-Turhautuneisuutta jäsenillä, kun ei ole päätäntävaltaa. Kutsuttaisiinko 

Satakunnan hyvinvointialueen vammaisneuvoston puheenjohtaja 

mukaan SEESTE-messuille? Huittisten vammaisneuvosto tekee 

vaikuttajatoimielinten yhteiskokouksessa joulukuussa aloitteen 

läsnäolo- ja puheoikeudesta kaupunginvaltuustossa ja valiokunnissa.  
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7. Tulevat tapahtumat 

-11.10. SEESTE-messut 

-Toimielinten yhteiskokous joulukuussa 

 

8. Muut asiat 

-1.1.2025 tulee kuljetuspalveluiden muutokset kelataksikyyteihin ja 

palvelut siirtyvät kokonaan Seinäjoen keskustaksille. Epätietoisuutta 

kuka vastaa asiasta ja mistä saisi lisätietoa. Hyvinvointialueen 

vastaava ei osannut kertoa lisätietoa asiasta. Milloin asiasta 

tiedotetaan? 

 

-Kehitysvammaisten tuki ry ja Jokirannan toimintakeskus pitivät 

elokuussa festarit, jotka olivat onnistuneet. Festareilla kävi noin 500 

kävijää. Kaupungilta sai hyvin apua lupa-asioissa. 

 

9. Tiedoksisaattoasiat 

-Ei tiedoksisaattoasioita 

 

10. Seuraava kokous 14.11.2024 klo 16.00 

 

11. Kokouksen päätös 17.40 

 

 

 

Terveisin  

 

Jussi Pentti 

Erityisliikunnanohjaaja, sihteeri 
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